
INFORMACJA 
PRZEWODNICZĄCEJ RADY MIASTA OPOLA 

o interpelacjach radnych na sesję Rady Miasta Opola w dniu 24 kwietnia 2025 r. 

Na podstawie § 60 ust. 2 uchwały Nr XXIV/373/12 Rady Miasta Opola z dnia 29 marca 
2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Opola (Dz. Urz. Woj. Op. z 2019 r. poz. 63, 
z 2020 r. poz. 1045), w załączeniu przedkładam informację o interpelacjach radnych. 
 

Przewodnicząca Rady 
 
 

Barbara Kamińska 
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                  Załącznik                   

do informacji o interpelacjach 

 

 

Radny Przemysław Pospieszyński  

W związku z interpelacją z dnia 21 marca 2025 r. dotyczącą przedłużenia terminu 

odpowiedzi na interpelację w sprawie opłaty deszczowej do dnia 30.06.2025, radny poprosił 

o podanie podstawy prawnej wydłużenia terminu.  

Radnego poinformowano co następuje.                   

Termin udzielenia odpowiedzi został wydłużony z uwagi na konieczność przeprowadzenia    

szczegółowej analizy prawnej w związku z jej skomplikowaniem ze względu na to by nie 

wprowadzić w błąd opinii publicznej co do charakteru prawnego ewentualnych roszczeń, 

a udzielenie pełnej i rzetelnej odpowiedzi w ustawowym terminie 14 dni od dnia otrzymania 

interpelacji nie było możliwe. Pomimo tego, że art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym nie przewiduje wprost możliwości wydłużenia terminu na udzielenie 

odpowiedzi na interpelację, jednakże w praktyce postępowań administracyjnych, w sprawach 

wymagających szczególnego nakładu pracy, organy gminy mogą powiadomić radnego 

o przyczynach zwłoki i wskazać nowy termin odpowiedzi. Takie podejście wynika z zasad 

ogólnych funkcjonowania administracji publicznej oraz konieczności zapewnienia rzetelności 

i kompletności odpowiedzi, co jest zgodne z obowiązującymi przepisami prawa, dotyczącymi 

interpelacji i wniosków. 

W niniejszej sprawie zawiadomiono o wydłużeniu terminu w piśmie z dnia 12 marca 2025 r. 

wskazując nowy termin załatwienia sprawy, tj. do dnia 30 czerwca 2025 r. 

Dodatkowo wskazano, że zasady udzielania odpowiedzi na interpelacje nie zostały 

doprecyzowane w Statucie Miasta Opola i regulaminie Rady Miasta Opola. W związku z tym, 

w przypadku braku odmiennych postanowień w tych aktach, stosuje się przepisy ustawy 

o samorządzie gminnym, a wydłużenie terminu w wyjątkowych sytuacjach jest dopuszczalne 

w celu realizacji celu interpelacji, jakim jest uzyskanie rzetelnych informacji o stanie 

faktycznym, o czym stanowi art. 24 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym. 

 

 

 

Radny Marek Kawa  

W odpowiedzi na interpelację w sprawie stanu czystości Małego Rynku radnego 

poinformowano, że zgodnie z obowiązującymi regulacjami, odpowiedzialność  

za utrzymanie czystości na terenie ogródków gastronomicznych spoczywa na właścicielach 

tych ogródków. Za utrzymanie czystości na pozostałym obszarze placu odpowiada Miejski 

Zarząd Dróg w Opolu. Oczyszczanie w/w powierzchni wykonywane jest regularnie co drugi 

dzień, częstotliwość oczyszczania zostanie zwiększona w okresie od maja do końca września. 

Ponadto na Małym Rynku zamontowane są kosze na odpady, które opróżniane są zgodnie 

z harmonogramem przez 7 dni w tygodniu.                  

Istotny problem w utrzymaniu czystości na przedmiotowej powierzchni  stanowią osoby 

spędzające czas na ławkach na placu Małego Rynku, które pozostawiają butelki i opakowania, 
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itp. obok ławek, zamiast wyrzucać je do koszy.                           

W związku z powyższym uznano, że oprócz działań podejmowanych przez odpowiednie 

instytucje, o czystość i porządek powinni dbać także mieszkańcy oraz użytkownicy tych 

powierzchni. 

 

 

Radny Tobiasz Gajda  

Interpelacja radnego dotyczyła udziału Urzędu Miasta Opola w wizycie Grzegorza 

Brauna w Opolu. W odpowiedzi poinformowano radnego co następuje. 

Rozmowa z Grzegorzem Braunem została nagrana przed aktem wandalizmu, którego się 

dopuścił na opolskim Rynku. Z kandydatem na prezydenta Grzegorzem Braunem wywiad 

przeprowadziły również inne opolskie media – NTO, Radio Opole, które zamieściło relację 

z wizyty Pana Brauna w Opolu, w tym wieczorny wiec. Decyzję o jej publikacji on-line na 

portalu „Czasu na Opole” podjął zespół po dłuższej dyskusji. Argumentem za taką decyzją był 

fakt, że skoro rozmowa się odbyła, rozmówca jest oficjalnym kandydatem na prezydenta RP, 

jej zatrzymanie byłoby wyrazem łamania wolności słowa i przejawem cenzury. I to nawet nie 

prewencyjnej, tylko znacznie gorszej jej odmiany- cenzury represyjnej. Natomiast adekwatną 

reakcją, mającą oparcie w regulaminie CWK, było wymówienie umowy na wynajem 

pomieszczeń na przedwyborczy wiec Grzegorza Brauna. Nie można więc powiedzieć, że 

w odpowiedzi na akt wandalizmu nie było żadnej reakcji wydawcy. 

Fakt, że dziennikarz nie zgadza się z poglądami swojego rozmówcy, nie oznacza jeszcze, że 

wyklucza to możliwość takiej rozmowy. To są podstawowe elementy etyki dziennikarskiej. 

Naturalnie taki materiał, jak każdy inny może się spotkać z rozmaitą reakcją wśród odbiorców. 

Również negatywną. Tak jak w demokratycznym kraju istnieje wolność opinii, istnieje jednak 

również swoboda w doborze warsztatu dziennikarskiego. 

Odpowiadając na kolejne pytania poinformowano, że:                         

- sygnatariuszem umowy między CWK, a komitetem kandydata był Zakład Komunalny Spółka 

z o.o., która jest właścicielem i administratorem Centrum Wystawienniczo-Kongresowego 

w Opolu, 

- umowa została podpisana 7.03.2025 r., 

- nie było potrzeby prowadzenia negocjacji. Najemca otrzymał kosztorys zgodny z cennikiem 

i zaakceptował warunki finansowe, 

- koszt wynajmu wynosił 4 305 zł., 

- decyzja o zerwaniu umowy została podjęta przez Zarząd Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. 
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Interpelacja radnego Tobiasza Gajdy dotyczyła udziału Młodzieżowej Rady Miasta 

w konsultacjach urządzenia przestrzeni UrbanLab.               

W odpowiedzi w pierwszej kolejności zauważono, że głos młodzieży wyrażony w interpelacji 

wydaje się wyjątkowo nie na czasie, bo sugeruje zakończenie konsultacji, tymczasem one nie 

zdążyły się nawet dobrze zacząć. Aby je jednak przeprowadzić należy na potrzeby 

przygotowania dokumentacji przedsięwzięcia wyłonić pracownię architektoniczną, która 

pomysły młodych „ubierze” w dokumentację projektową i wykonawczą – możliwą do realizacji 

w postaci inwestycji miejskiej. 

Starania Miasta o wyłonienie architektów stały się przyczyną emocji części członków 

Młodzieżowej Rady Miasta, którzy uznali, że to co miało konsultacje otworzyć, je zamknęło. 

Niestety młodzi radni zamiast zwrócić się do Urzędu o wyjaśnienia i podjąć rozmowę, 

zrezygnowali z niej i wylali swoje negatywne emocje na społecznościowych forach. A szkoda. 

Można było przecież porozmawiać i nie byłoby tego rozczarowania. 

W tej sytuacji z pomocną dłonią do przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta zwrócił się 

Zastępca Prezydenta Miasta Opola Łukasz Sowada, który zaprosił ich na spotkanie i wyjaśnił, 

w którym punkcie jesteśmy. Zatem po wyborze pracowni architektonicznej zaproszeni do 

konsultacji młodzi opolanie będą mogli porozmawiać o tym, jak wg nich mógłby wyglądać 

Urban Lab. Przy czym wyjaśnić należy, że Urban Lab będzie częścią Miejskiej Biblioteki 

Publicznej i nie będzie stanowił wyłącznie siedziby dla Młodzieżowej Rady Miasta. Ma to być 

przestrzeń otwarta dla wszystkich młodych opolan, nie dla politycznych działaczy. Nie 

przypadkiem wybór lokalizacji Urban Lab – Centrum Przesiadkowe Opole Główne – 

odwiedzane jest codziennie przez tysiące młodych ludzi przyjeżdżających do Opola do pracy, 

na zakupy, czy po naukę. W Urban Lab będą mogli znaleźć „swój przystanek”. Siedzibą 

Młodzieżowej Rady Miasta, podobnie jak Rady Miasta formalnie pozostanie ratusz. 

Przypominając korzenie projektu warto wspomnieć, że to Prezydent Miasta zaproponował 

stworzenie przestrzeni dedykowanej młodym opolanom w oparciu o zrealizowane z ogromnym 

sukcesem inicjatywy Centrum Seniora czy Centrum Dialogu Obywatelskiego. Zaprosił również 

młodych do rozmowy o tym jak wyglądać ma taka przestrzeń, a jednocześnie zadeklarował 

oddanie do wykorzystania na ten cel niezwykle atrakcyjnego 300-metrowego lokalu i tarasu 

w wybudowanym nieco wcześniej Centrum Przesiadkowym Opole Główne. Samo centrum 

zostało uznane za jedną z TOP Inwestycji Komunalnych w Polsce. Dzięki inicjatywie 

Prezydenta Miasta Opola udało się również szybko pozyskać finansowanie dla inwestycji. Co 

ważne nie tylko na zagospodarowanie lokalu, ale także na jego przyszłą działalność w ramach 

projektu Urban Lab. Podkreślić również należy, że bardzo duże zaangażowanie w projekt 

wniósł także bardzo doświadczony zespół Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opolu, od lat 

zaangażowany we współpracę m.in. z młodzieżą. 

W związku z powyższym należy jeszcze raz przypomnieć, że projekt Urban Lab jest wciąż na 

etapie koncepcyjnym i czas jego konsultacji dopiero nadchodzi. 
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W odpowiedzi na interpelację radnego Tobiasza Gajdy w sprawie transparentnych 

informacji dla mieszkańców o możliwościach pozyskania dofinansowania do wymiany źródeł 

ciepła, wyjaśniono co następuje.   

Odpowiadając na pytanie „Czy Miasto Opole planuje w 2025r. kampanię społeczną: 

świadomościowo-informacyjną na rzecz konieczności wymiany źródeł ciepła…?” 

poinformowano:  

Miasto Opole, Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa (WOŚiR) w porozumieniu 

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu od 2021r. 

prowadzi punkt konsultacyjny w ramach realizacji programu rządowego „Czyste Powietrze”. 

Mieszkańcy Miasta Opola zainteresowani otrzymaniem dofinansowania w ramach tego 

programu mogą w WOŚiR uzyskać niezbędne informacje na temat możliwości uzyskania 

dotacji, warunków uzyskania i rozliczania dotacji, a także mogą liczyć na pomoc 

w elektronicznym złożeniu i rozliczeniu wniosków.  

WOŚiR prowadzi również coroczną kampanię edukacyjną pokazującą korzyści zdrowotne 

i społeczne z eliminacji niskiej emisji. W ramach tejże kampanii oraz podczas Pikniku 

Ekologicznego zorganizowanego w 2024r. zostało utworzone EKOSTOISKO z warsztatami 

i prelekcjami dla dzieci i dorosłych z tematyką związaną z ochroną powietrza. Zorganizowana 

została również gra terenowa, w trakcie której wykonywane były zadania związane z tematyką 

ochrony powietrza oraz happening, który miał na celu zwrócenie uwagi na możliwość 

uzyskania dotacji do zmiany sposobu ogrzewania. Działania edukacyjne będą również 

kontynuowane w bieżącym roku.  

Jednocześnie wyjaśniono, że na bieżąco mieszkańcy Miasta Opola mogą zapoznać się 

informacjami na temat aktualnie realizowanych programów dotacji na naszej stronie 

internetowej www.niskaemisjaopole.pl . Znajdują się tam informacje m.in. na temat:  

 Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie“ realizowanego w porozumieniu 

z WFOŚiGW w Opolu,  

 Programu „Czyste powietrze-oddech dla Opola“ finansowanego ze środków budżetu Miasta 

Opola,  

 Programu „Czyste Powietrze“ realizowanego w porozumieniu z WFOŚiGW w Opolu.  

 

Na ww stronie internetowej znajdują się informacje dotyczące warunków otrzymania dotacji, 

terminów naborów wniosków. Można również pobrać oraz wydrukować dokumenty niezbędne 

przy składaniu wniosków. Za pośrednictwem strony można także złożyć wniosek online 

w ramach programu „Czyste powietrze-oddech dla Opola“.  

Odpowiadając na pytanie „Czy Miasto Opole posiada gotową ofertę dla odbiorcy prywatnego 

(mieszkańca Opola) zwracającego się do gminy o pomoc w wymianie źródła ciepła na 

ekologiczne...?“ poinformowano:  

Miasto Opole ze środków budżetu Miasta dofinansowuje realizację zadań z zakresu ochrony 

powietrza w ramach programu „Czyste powietrze-oddech dla Opola“, obejmujących zmianę 

ogrzewania opartego na paliwie stałym na ogrzewanie proekologiczne w lokalu lub budynku 

na terenie miasta Opola. Dotacja zostaje udzielona wyłącznie na dofinansowanie 80% kosztów 

inwestycyjnych, koniecznych do realizacji zadania, w wysokości:  

 do 10.000 zł dla osób fizycznych i do 20.000 zł dla wspólnot mieszkaniowych do zakupu 

i instalacji kotła gazowego,  

 do 10.000 zł dla osób fizycznych do wykonania przyłącza do sieci ciepłowniczej 

w zabudowie jednorodzinnej,  

 do 25.000 zł dla wspólnot mieszkaniowych do budowy węzła ciepłowniczego i do 5.000 zł 

na każdy lokal, w którym zlikwidowano źródło węglowe na wykonanie instalacji wewnętrznej,  
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 do 6.000 zł dla osób fizycznych i do 12.000 zł dla wspólnot do zakupu i montażu kotła 

olejowego lub ogrzewania elektrycznego,  

 do 5.000 zł dla osób fizycznych do wykonania wewnętrznej instalacji grzewczej celem 

podłączenia się do sieci ciepłowniczej,  

 do 8.000 zł dla osób fizycznych i do 16.000 dla wspólnot mieszkaniowych do zakupu 

i instalacji kotła na pellet drzewny/kotła zgazowującego drewno spełniającego minimum 

standard emisyjny zgodny z ekoprojektem,  

 do 20.000 zł dla osób fizycznych i do 30.000 zł dla wspólnot mieszkaniowych do zakupu 

i instalacji pompy ciepła.  

 

W ramach zawartych przez Miasto Opole umów z WFOŚiGW w WOŚiR można uzyskać 

dofinansowanie w ramach Programu Priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie” finansowanego ze 

środków WFOŚiGW. Beneficjentami programu mogą zostać osoby fizyczne będące 

właścicielami, najemcami lokali mieszkalnych na terenie Miasta Opola, a także wspólnoty 

mieszkaniowe posiadające od 3 do 7 lokali mieszkalnych.  

Program „Ciepłe Mieszkanie” skierowany jest do beneficjentów zainteresowanych wymianą 

pieców na paliwo stałe na źródło ekologiczne, a także chcących wymienić drzwi i okna. Poziom 

dofinansowania uzależniony jest od dochodu beneficjenta. Otrzymać można:  

 do 30% kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 16 500 zł dla beneficjenta, którego roczne 

dochody nie przekraczają 135 000zł.  

 do 60% kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 27 500 zł dla beneficjenta, którego dochód 

na jednego członka jego gospodarstwa domowego nie przekracza kwoty 1 894 zł 

w gospodarstwie wieloosobowym, 2 651 zł w gospodarstwie jednoosobowym,  

 do 90% kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 41 000 zł dla beneficjenta, którego 

miesięczny dochód na jednego członka jego gospodarstwa domowego nie przekracza kwoty 

1090 zł w gospodarstwie wieloosobowym, 1526 zł w gospodarstwie jednoosobowym.  

Wspólnoty mieszkaniowe, w ramach otrzymanej dotacji mogą wykonać kompleksową 

termomodernizację z wymianą źródła ciepła, gdzie poziom dofinansowania wynosi do 60% 

kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 350 000 zł., kompleksową termomodernizację 

z wymianą źródła ciepła oraz zakupem i montażem mikroinstalacji fotowoltaicznej z poziomem 

dofinansowania do 60% kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 360 000 zł., bądź też 

dokonać tylko termomodernizacji bez wymiany źródła ciepła poziom dofinansowania do 60% 

kosztów kwalifikowanych, nie więcej niż 150 000 zł.  

Aby mieszkaniec miasta Opola mógł uzyskać dofinansowanie na ekologiczne źródła ciepła 

powinien:  

 sprawdzić, czy posiada tytuł prawny/umowę najmu do domu lub mieszkania, czy posiada 

źródło węglowe przeznaczone do likwidacji,  

 w terminie do 25 lipca 2025r. w programie „Czyste powietrze-oddech dla Opola” oraz do 30 

czerwca 2025r. w programie „Ciepłe mieszkanie” złożyć wniosek o udzielenie dotacji w 

Wydziale Ochrony Środowiska i Rolnictwa pl. Wolności 7-8 lub w Biurze Obsługi Obywatela 

Rynek 1A, bądź elektronicznie za pośrednictwem aplikacji eKOGRANT dostępnej na stronie 

internetowej wymianakotla.opole.pl. Do wniosku należy dołączyć dokument potwierdzający 

prawo dysponowania nieruchomością bądź lokalem mieszkalnym oraz zdjęcia węglowego 

źródła ciepła,  

 po uzyskaniu pozytywnej opinii komisji przyznającej dotację, należy podpisać umowę 

z Miastem Opole na wykonanie inwestycji i wykonać ją,  

 po wykonaniu prac modernizacyjnych systemu grzewczego i zainstalowaniu nowego źródła 

ekologicznego należy złożyć wniosek o rozliczenie dotacji wraz z niezbędnymi dokumentami, 

tj. fakturami potwierdzającymi wykonanie inwestycji, protokołem odbioru końcowego zadania, 
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dokumentem poświadczającym trwałą likwidację źródła węglowego oraz jeśli nowym źródłem 

jest kocioł na pellet również dokument potwierdzający, iż kocioł ten spełnia wymogi 

ekoprojetku,  

 udostępnić nieruchomość bądź lokal mieszkalny pracownikom Urzędu Miasta w celu 

dokonania kontroli wykonania inwestycji, celem wypłaty dotacji.  

 

Odnosząc się do przytoczonych danych raportu portalu AirLy ukazujących przekroczone 

normy stężenia pyłu PM10 wyjaśniono, iż odnoszą się one tylko do ściśle określonego okresu 

grzewczego tj. 01.10.2024 – 31.03.2025. Jednocześnie Miasto Opole dokonując analiz jakości 

powietrza na terenie Miasta opiera się na rocznych raportach ocen jakości powietrza 

dokonywanych przez Główny Inspektorat Ochrony Środowiska. Ostatni raport wojewódzki 

opublikowany jest za 2023r. i wykazuje znaczny spadek stężeń zanieczyszczeń pyłowych, 

a tym samym istotną poprawę jakości powietrza w województwie opolskim w porównaniu z 

rokiem 2022. Raport za rok 2024 jest w opracowaniu. Natomiast analizując pomiary ze stacji 

pomiarowej WIOŚ zlokalizowanej w Opolu przy ulicy Koszyka wynika, że w 2024 roku 

dobowy poziom dopuszczalny dla pyłu PM10 (50 μg/m³) był przekraczany 26 razy przy 

dopuszczalnej normie rocznej 35 dni w roku.  

Miasto Opole wraz z Wydziałem Ochrony Środowiska i Rolnictwa w sposób aktywny realizuje 

politykę informacyjną na temat możliwości poprawy jakości powietrza na terenie miasta. 

Należy jednak pamiętać, że to mieszkańcy sami decydują o wymianie starego „kopciucha” na 

system proekologiczny, a tym samym przyczyniają się do poprawy jakości powietrza 

w środowisku jakim mieszkają. 

 

 

 

 

 

Radna Elżbieta Bień  

W związku z interpelacją w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa pieszych przy budynku 

Niepublicznego Żłobka "Bajkowo" przy ul. Sienkiewicza 17 w Opolu wyjaśniono, że tut. organ 

administracji architektoniczno-budowlanej nie jest właściwym organem upoważnionym do 

oceny stanu bezpieczeństwa pieszych, w tym do oceny stanu technicznego przedmiotowego 

budynku. 

Organami upoważnionymi do ewentualnej kontroli nad prawidłowością wykonywanych prac 

budowlanych oraz utrzymywaniem obiektów budowlanych w odpowiednim stanie 

technicznym są organy Nadzoru Budowlanego. Wobec powyższego tut. organ administracji 

architektoniczno-budowlanej nie posiada podstaw prawnych do oceny stanu bezpieczeństwa 

pieszych. 

Interpelacja została przekazana zawiadomieniem do Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

z prośbą o podjęcie działań leżących w kompetencjach Inspektoratu na terenie ul. Sienkiewicza 

17, zgodnie z art.65 par.1 Kpa. 

 

W odpowiedzi Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Opolu w kwestii stanu 

technicznego budynku Niepublicznego Żłobka "Bajkowo" w Opolu zlokalizowanego przy 

ul. H. Sienkiewicza 17 oraz ewentualnego zagrożenia bezpieczeństwa pieszych wskazał, iż 

zgodnie z posiadanymi kompetencjami wynikającymi z ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. Prawo 
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budowlane, wyznaczył przeprowadzenie czynności kontrolnych w przedmiotowej sprawie na 

dzień 30.04.2025 r. Biorąc powyższe pod uwagę, szczegółowa informacja dot. stanu 

technicznego budynku zostanie udzielona po przeprowadzeniu kontroli.  

 

 

 

 

W odpowiedzi na interpelację radnej Elżbiety Bień w sprawie zakupu drona 

antysmogowego rejestrującego poziom zanieczyszczeń pyłów zawieszonych PM2,5, PM10 

oraz innych związków szkodliwych dla człowieka zasadnym jest wyposażenie Straży Miejskiej 

w Opolu w takie urządzenie wraz z oprogramowaniem. W planie do przyszłorocznego budżetu 

zostaną wskazane środki finansowe na zakup drona, oprogramowanie, przeszkolenie 

strażników oraz licencje dla operatorów. Obecnie straż miejska jest na etapie szacowania 

kosztów takiej inwestycji na podstawie dostępnych urządzeń łącznie ze szkoleniem oraz 

egzaminem. 

Warto również podkreślić, że od 2026 roku zaczną obowiązywać zmienione przepisy dotyczące 

lotów bezzałogowymi statkami powietrznymi, które również muszą zostać uwzględnione przy 

planowaniu zakupu i eksploatacji urządzenia. 

 

 

 

Radni Agnieszka Kamińska, Justyna Kowol, Tobiasz Gajda  

Interpelacja radnego dotyczyła przestrzeni dla młodych UrbanLab.                                                 

W odpowiedzi w pierwszej kolejności zauważono, że głos młodzieży wyrażony w interpelacji 

wydaje się wyjątkowo nie na czasie, bo sugeruje zakończenie konsultacji, tymczasem one nie 

zdążyły się nawet dobrze zacząć. Aby je jednak przeprowadzić należy na potrzeby 

przygotowania dokumentacji przedsięwzięcia wyłonić pracownię architektoniczną, która 

pomysły młodych „ubierze” w dokumentację projektową i wykonawczą – możliwą do realizacji 

w postaci inwestycji miejskiej. 

Starania Miasta o wyłonienie architektów stały się przyczyną emocji części członków 

Młodzieżowej Rady Miasta, którzy uznali, że to co miało konsultacje otworzyć, je zamknęło. 

Niestety młodzi radni zamiast zwrócić się do Urzędu o wyjaśnienia i podjąć rozmowę, 

zrezygnowali z niej i wylali swoje negatywne emocje na społecznościowych forach. A szkoda. 

Można było przecież porozmawiać i nie byłoby tego rozczarowania. 

W tej sytuacji z pomocną dłonią do przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta zwrócił się 

Zastępca Prezydenta Miasta Opola Łukasz Sowada, który zaprosił ich na spotkanie i wyjaśnił, 

w którym punkcie jesteśmy. Zatem po wyborze pracowni architektonicznej zaproszeni do 

konsultacji młodzi opolanie będą mogli porozmawiać o tym, jak wg nich mógłby wyglądać 

Urban Lab. Przy czym wyjaśnić należy, że Urban Lab będzie częścią Miejskiej Biblioteki 

Publicznej i nie będzie stanowił wyłącznie siedziby dla Młodzieżowej Rady Miasta. Ma to być 

przestrzeń otwarta dla wszystkich młodych opolan, nie dla politycznych działaczy. Nie 

przypadkiem wybór lokalizacji Urban Lab – Centrum Przesiadkowe Opole Główne – 

odwiedzane jest codziennie przez tysiące młodych ludzi przyjeżdżających do Opola do pracy, 
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na zakupy, czy po naukę. W Urban Lab będą mogli znaleźć „swój przystanek”. Siedzibą 

Młodzieżowej Rady Miasta, podobnie jak Rady Miasta formalnie pozostanie ratusz. 

Przypominając korzenie projektu warto wspomnieć, że to Prezydent Miasta zaproponował 

stworzenie przestrzeni dedykowanej młodym opolanom w oparciu o zrealizowane z ogromnym 

sukcesem inicjatywy Centrum Seniora czy Centrum Dialogu Obywatelskiego. Zaprosił również 

młodych do rozmowy o tym jak wyglądać ma taka przestrzeń, a jednocześnie zadeklarował 

oddanie do wykorzystania na ten cel niezwykle atrakcyjnego 300-metrowego lokalu i tarasu 

w wybudowanym nieco wcześniej Centrum Przesiadkowym Opole Główne. Samo centrum 

zostało uznane za jedną z TOP Inwestycji Komunalnych w Polsce. Dzięki inicjatywie 

Prezydenta Miasta Opola udało się również szybko pozyskać finansowanie dla inwestycji. Co 

ważne nie tylko na zagospodarowanie lokalu, ale także na jego przyszłą działalność w ramach 

projektu Urban Lab. Podkreślić również należy, że bardzo duże zaangażowanie w projekt 

wniósł także bardzo doświadczony zespół Miejskiej Biblioteki Publicznej w Opolu, od lat 

zaangażowany we współpracę m.in. z młodzieżą. 

W związku z powyższym należy jeszcze raz przypomnieć, że projekt Urban Lab jest wciąż na 

etapie koncepcyjnym i czas jego konsultacji dopiero nadchodzi. 

 

 

 

Radne Izabela Król, Małgorzata Jarosz-Basztabin  

W związku z interpelacją w sprawie remontu chodnika przy ul. Partyzanckiej udzielono 

odpowiedzi, że MZD w Opolu zleci do wykonania  remont cząstkowy chodnika w podanej 

lokalizacji, uwzględniający potrzeby osób starszych i niepełnosprawnych.  Planowany termin 

realizacji prac - do końca 2025 r. 

 

 

 

 

Radny Jan Damboń  

W odpowiedzi na interpelację w sprawie zmiany oznakowania drogowego, 

polegającego na dopuszczeniu wjazdu pojazdów mieszkańców lub przedsiębiorców na drogi 

objęte znakami ograniczającymi tonaż na ulicach, terenie miasta Opola wyjaśniono, że sprawa 

została omówiona na posiedzeniu Komisji ds. Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w dniu 

04.04.2025 r. i została rozpatrzona jak niżej. 

W celu ograniczenia wjazdu na drogi lub obiekty określonych grup pojazdów wprowadza się 

odpowiednie oznakowanie, tj. znak B-5 „zakaz wjazdu samochodów ciężarowych” lub B-18 

„zakaz wjazdu pojazdów o rzeczywistej masie całkowitej ponad określony tonaż”. Znaki te 

ustawia się przede wszystkim na drogach, na których występuje duże natężenie ruchu, 

występują trudne warunki drogowe np. mała szerokość jezdni, małe promienie łuków na 

skrzyżowaniach, gdy nośność drogi lub obiektu jest niewystarczająca dla przejazdów pojazdów 

dopuszczonych do ruchu bez ograniczeń. Ponadto, ograniczenia wprowadza się, gdy występuje 

potrzeba wyeliminowania ruchu wszelkich pojazdów ciężarowych z zabytkowych czy 
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reprezentacyjnych dzielnic oraz gdy przy drodze zlokalizowane są obiekty zabytkowe lub inne, 

dla których wstrząsy wynikające z ruchu ciężkich pojazdów są szkodliwe. 

Jednocześnie jeżeli istnieje potrzeba wyłączenia z zakazu pewnych uczestników ruchu lub 

rodzajów pojazdów, to pod znakami umieszcza się odpowiednią informację. Przy czym nie 

dopuszcza się stosowania sformułowań ogólnikowych. Na terenie Opola znaki ograniczające 

wjazd pojazdów ciężkich obowiązują od wielu lat, a tam gdzie było to wymagane i możliwe 

z uwagi na parametry geometryczne drogi lub jej stan techniczny został dopuszczony wjazd 

pojazdów służący do obsługi nieruchomości oraz dojazd dla przedsiębiorców zlokalizowanych 

przy danej ulicy. Jednocześnie nie dopuszczono odstępstw od zakazów, także dla pojazdów 

służb miejskich, na mostach lub wiaduktach, na których nośność obiektów jest 

niewystarczająca. Dodatkowo wyjaśniono, że na większości dróg, tam gdzie jest to możliwe, 

zapewniono podstawową obsługę nieruchomości i dojazd pojazdów służących do obsługi 

przedsiębiorców. W związku z powyższym nie planuje się dopuszczenie wjazdu pojazdów na 

drogi z ograniczeniem tonażu dodatkowych pojazdów, bez ograniczeń, na wszystkich ulicach. 

Jednocześnie wyjaśniono, że każdy mieszkaniec lub przedsiębiorca ma możliwość złożenia 

wniosku o zmianę oznakowania w zakresie dojazdu do nieruchomości. Sprawy takie 

rozpatrywane są indywidualnie. W zależności od warunków przejezdności, stanu technicznego 

jezdni oraz konieczności zapewnienia bezpieczeństwa pozostałym uczestnikom ruchu 

drogowego, ustala się możliwość wprowadzenia zmiany w oznakowaniu, na stałe lub czasowo. 

 

 

 

 

Radny Tomasz Wróbel  

Interpelacja radnego dotyczyła montażu lustra drogowego naprzeciw wyjazdu z posesji 

przy ul. Katowickiej 36-46 w Opolu. Radny uzyskał odpowiedź, że sprawa została omówiona 

na posiedzeniu Komisji ds. Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w dniu 11.04.2025 r. 

i rozpatrzona jak niżej. 

Przy wyjeździe z posesji przy ul. Katowickiej 36-46, zarówno po lewej jak i prawej stronie, 

znajdują się istniejące słupki blokujące U-12c. Mają one na celu uniemożliwienie postoju 

pojazdów w rejonie wyjazdu w taki sposób, aby zapewniona była odpowiednia widoczność 

oraz możliwość bezpiecznego włączenia się do ruchu. Podczas wizji lokalnej w terenie nie 

stwierdzono problemów z widocznością przy wyjeździe z ww. posesji. Dodatkowo 

w proponowanej lokalizacji na montaż lustra znajduje się przystanek autobusowy. 

Zamontowanie lustra drogowego na słupku utrudniałoby wsiadanie oraz wysiadanie pasażerów 

z autobusów. 
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Radny Tomasz Kaliszan  

Interpelacja radnego dotyczyła harmonogramu prac związanych z zadaniem 

budżetowym pn. „Koncepcja rozwoju szkolnictwa specjalnego w mieście Opolu”.         

Wyjaśniono, że podjęte zostały działania w tym zakresie, tj.: 

1. Odbyło się spotkanie zespołu roboczego ds. ww. Koncepcji rozwoju szkolnictwa 

specjalnego, w składzie którego byli m.in. dyrektorzy jednostek oświatowych, w tym 

dyrektorzy przedszkoli oraz szkół podstawowych i ponadpodstawowych, poradni 

psychologiczno-pedagogicznej i ośrodka doskonalenia nauczycieli, posiadający znaczące 

doświadczenie w tym zakresie. Efektem spotkania były propozycje priorytetowych działań 

w zakresie organizacji szkolnictwa specjalnego. Członkowie zespołu zapoznali się 

z możliwością tworzenia w szkołach podstawowych oddziałów specjalnych, wzorem PSP nr 5 

z Oddziałami Integracyjnymi w Opolu. 

2. W ocenie zespołu roboczego istotnym elementem przyszłej koncepcji jest realizacja 

opracowanego już projektu budowy w Opolu Centrum Edukacyjno – 

Terapeutycznego. Utworzenie Centrum jest niezbędne, ponieważ dzieci i młodzież 

z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu głębokim i z niepełnosprawnościami 

sprzężonymi wymagają bardzo specjalistycznej opieki, zarówno tej medycznej, jak również 

dydaktycznej i wychowawczej. 

Aktualnie osoby te są objęte opieką i edukacją w przedszkolu specjalnym oraz w szkole 

specjalnej, czyli w odrębnie funkcjonujących placówkach oświatowych. Skupienie ich 

w jednym miejscu, tj. w ośrodku rewalidacyjno-wychowawczym (łączącym zadania 

przedszkola i szkoły) umożliwiłoby sprawniejszą pomoc, jak i lepsze wsparcie, którego 

wymagają dzieci i młodzież, jak również ich rodzice i opiekunowie. 

Ważną kwestią pozostaje pozyskanie zewnętrznych środków na realizację tego projektu. 

Powstanie CET znacząco odciąży organizacyjnie Publiczną Szkołę Podstawową nr 13 

Specjalną, działającą obecnie w dwóch budynkach przy ul. Książąt Opolskich i Bytnara 

Rudego, i przyczyni się do zwiększenia tam liczby miejsc. Jednocześnie Szkoła będzie mogła 

- w większym niż dotychczas stopniu, skoncentrować się na pracy z dziećmi ze spektrum 

autyzmu. 

Ostatecznie przyczyni się to do poprawy warunków szkolnictwa specjalnego w Opolu. Mimo 

powyższych uzgodnień poszukiwanie dobrych rozwiązań mających na celu rozwój szkolnictwa 

specjalnego w Opolu wymaga dalszych rozmów i pozostaje kwestią otwartą. Z tego względu 

planowane są kolejne spotkania zespołu roboczego w poszerzonym składzie, z udziałem 

specjalistów i praktyków, przedstawicieli Rodziców oraz innych zainteresowanych osób. 

3. Odnośnie realizacji zadania budżetowego pn. „Koncepcja rozwoju szkolnictwa specjalnego 

w mieście Opolu”, w kwocie 50 tys. zł, przeznaczenie zaplanowanych w budżecie środków 

będzie wynikało z prac zespołu roboczego. 

4. Kwestie związane z perspektywiczną wizją organizacji szkolnictwa specjalnego w naszym 

mieście były szeroko omawiane podczas spotkań zespołu roboczego powołanego do prac nad 

częścią oświatową nowej Strategii rozwoju Opola do roku 2043. Ich uczestnicy zwracali uwagę 

na potrzebę rozwijania infrastruktury oświatowej pod kątem edukacji włączającej, w tym na 

zasadność kontynuacji tworzenia oddziałów specjalnych w szkołach ogólnodostępnych, jak 

również dalszej poprawy warunków funkcjonowania placówek specjalnych. 
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Opracowywane projekty i plany dotyczące funkcjonowania oświaty w Opolu, w tym również 

w zakresie szkolnictwa specjalnego, były i są uzgadniane ze środowiskiem oświatowym, 

którego nieodłączną częścią są Rodzice uczniów. 

 

 

 

W związku z interpelacją radnego Tomasza Kaliszana dotyczącą stanu technicznego 

ławek zlokalizowanych na terenie Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 oraz Publicznego 

Liceum Ogólnokształcącego nr II w Opolu wyjaśniono, że nieruchomość, na której znajduje się 

szkoła została oddana w trwały zarząd dyrektorowi danej jednostki. Ze sprawowaniem 

trwałego zarządu wiążą się nie tylko prawa do korzystania z nieruchomości, ale także 

obowiązki. 

Ponadto szkoła jako władająca nieruchomością ponosi koszty jej utrzymania i powinny one być 

uwzględnione w planie finansowym tej jednostki. Dyrektor, jako zarządca danej 

nieruchomości, jest odpowiedzialny za jej mienie, stan obiektu i zapewnienie materialnych 

warunków sprawnego funkcjonowania placówki. Poza tym odpowiada za stworzenie 

bezpiecznych i higienicznych warunków pobytu uczniów w placówce. W związku z tym dba 

m.in.: o właściwe uprzątniecie terenu szkoły po zimie i przygotowanie go do sezonu wiosenno 

– letniego. 

W przypadku wykrycia jakichkolwiek usterek lub nieprawidłowości podejmuje się 

odpowiednie działania naprawcze. Prace związane z utrzymaniem terenu zewnętrznego 

placówki oświatowej realizowane są sukcesywnie w ramach bieżącej eksploatacji oraz w miarę 

posiadanych środków finansowych. 

Z informacji pozyskanej od dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 w Opolu wynika, 

że ławki zlokalizowane na terenie szkoły są obecnie konserwowane po okresie jesienno - 

zimowym. W tym celu w piątek (4 kwietnia 2025 r.) deski zostały odkręcone, aby je oszlifować 

i pomalować w miejscu niedostępnym dla dzieci. Na czas tych prac konstrukcje ławek zostały 

zabezpieczone taśmą ostrzegawczą. 

Dnia 8 kwietnia 2025 r. siedziska ławek zostały ponownie zamontowane. W najbliższym czasie 

będą przeprowadzane dalsze prace konserwacyjne. Prace przeprowadzane są etapami po to, aby 

była możliwość korzystania z pozostałych ławek podczas pobytu na szkolnych terenach 

rekreacyjnych Natomiast w przypadku Publicznego Liceum Ogólnokształcącego nr II w Opolu 

dyrekcja już od dłuższego czasu planowała wymianę zniszczonych ławek przed budynkiem 

szkolnym, ale musiała na ten cel pozyskać środki zewnętrzne. Udało się to w ramach konkursu 

ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu 

w programie pn. „Pracownia pod Chmurką“. Wymiana wyeksploatowanych ławek na nowe 

przed budynkiem szkoły planowana jest na maj i czerwiec br. (zamówienie jest w trakcie 

realizacji). 
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W odpowiedzi na interpelację radnego Tomasza Kaliszana w sprawie Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 28 im. Św. Wojciecha w Opolu wyjaśniono co następuje: 

1. W kwestii organizacji pracy szkoły: 

> w postępowaniu rekrutacyjnym do oddziałów klas I na rok szkolny 2025/2026 wzięło udział 

47 uczniów zamieszkałych w obwodzie szkoły, co powoduje konieczność utworzenia od 

1 września br. dwóch oddziałów klasy pierwszej. 

Oznacza to, że łączna liczba oddziałów zwiększy się z 11 do 12 oddziałów, 

> z informacji uzyskanej od dyrektora szkoły wynika, że maksymalne obłożenie szkoły, 

w systemie jednozmianowym, to 10 oddziałów. W związku z powyższym od roku szkolnego 

2024/2025 system dwuzmianowy wprowadzono również uczniom oddziałów klas I. Jednak 

pomimo wprowadzonej dwuzmianowości, zajęcia edukacyjne w szkole rozpoczynają się 

najpóźniej o godzinie 9.50, natomiast kończą się najpóźniej o godzinie 14.10. 

2. W kwestii planowanych remontów oraz modernizacji: 

> z informacji uzyskanej od dyrektora szkoły wynika, że na rok szkolny 2024/2025 

zaplanowany jest remont sali edukacji wczesnoszkolnej, który obejmuje wymianę oświetlenia 

i instalacji elektrycznej, wymianę wykładziny i malowanie sali oraz zaplanowany jest również 

zakup dodatkowych mebli z uwagi na to, że w roku szkolnym 2025/2026 w tym pomieszczeniu 

uczyć się będą dwie nowopowstałe klasy pierwsze. Pozostałe prace zgłoszone w planach 

finansowo-rzeczowych na 2025 rok (remont pomieszczeń prysznicowych polegający na 

przerobieniu szatni i umywalni na pomieszczenia dydaktyczne przy szkole oraz wymiana 

ogrodzenia wokół placówki) nie zostały ujęte w planie finansowym budżetu miasta Opola na 

2025 rok i szkoła nie posiada środków na ich wykonanie. 

3. W kwestii możliwość poprawy bezpieczeństwa i stanu organizacji ruchu w rejonie szkoły 

przy ul. Prószkowskiej: 

> z informacji uzyskanej z Miejskiego Zarządu Dróg w Opolu wynika, że tam, gdzie jest to 

wymagane są zamontowane barierki, ponadto: 

− oznakowanie drogowe jest prawidłowe i nie planuje się jego zmiany, 

− skrzyżowanie ul. Prószkowskiej, ul. Wyszomirskiego i ul. Mehla zostało przebudowane, 

wybudowane zostały chodniki i zatoki autobusowe. Sterowanie ruchem odbywa się poprzez 

sygnalizacje świetlną, 

− dodatkowo na ul. Wyszomirskiego wprowadzone jest ograniczenie prędkości do 30 km/h, 

ruch pieszy odbywa się chodnikiem, a w rejonie szkoły wykonany jest próg zwalniający. 

Id: 701CA7CD-568C-4B9F-93D1-275628DF8557. Przyjęty Strona 12


	INFORMACJA NR  PRZEWODNICZĄCEJ RADY MIASTA OPOLA z dnia 1 stycznia 1 r.
	Zalacznik 1


